
PROTOKÓŁ NR XXIX/04

XXIX sesji  Rady Miasta Bolesławiec odbytej  w dniu 29 grudnia 2004 r. 
w Sali  Rajców Ratusza – Rynek 41, II  p.  pod przewodnictwem radnego 
Stanisława Małkowskiego – Przewodniczącego Rady Miasta.

Sesję rozpoczęto o godz. 9.00.
Sesję zakończono o godz.15.10.

Ustawowy skład Rady – 21 radnych

Obecnych wg listy obecności było19 radnych

Ponadto w sesji udział wzięli:

1. Piotr Roman - Prezydent Miasta
2. Jerzy Zieliński - Sekretarz Miasta
3. Bożena Szymczak - Skarbnik Miasta
4. Tadeusz Grzesik - Radca Prawny Urzędu Miasta
5. Przedstawiciele  kadry  kierowniczej  Urzędu  Miasta,  jednostek 

organizacyjnych gminy miejskiej i goście XXIX sesji
6. Prasa i Telewizja Lokalna „Azart-Sat” w Bolesławcu

(Listy obecności radnych oraz gości stanowią załączniki nr 1 i nr 2)

Przebieg sesji:

Ad 2. Zapoznanie Rady z porządkiem obrad XXIX sesji. 

Ustalony porządek obrad XXIX sesji radni otrzymali w zawiadomieniach, 
w terminie regulaminowym.

Przewodniczący  Rady  Miasta  przypomniał,  że  na  XXVIII  sesji  Rady 
Miasta w dniu 22 grudnia br. Prezydent Miasta złożył dodatkowe trzy projekty 
uchwał, które nie zostały uwzględnione w zawiadomieniach o dzisiejszej sesji. 
Są to następujące projekty uchwał:
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- w sprawie zaliczenia ulicy do kategorii drogi gminnej,
- w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta Bolesławiec,
- o zmianie uchwały Nr XV/154/03 Rady Miasta Bolesławiec z dnia 29 grudnia 

2003 r. w sprawie ustalenia stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego.

Ze  względu  na  charakter  dodatkowych  projektów  uchwał  nowy 
proponowany porządek obrad  radni  otrzymali  przed  sesją.  Ponadto,  zgodnie 
z  sugestiami  radnych,  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Kodeksu  etyki 
radnego Rady Miasta Bolesławiec będzie przyjęty w dwóch czytaniach. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  zarządził,  że  pierwsze  czytanie  projektu 
uchwały i dyskusja nad merytorycznymi zapisami tego projektu odbędzie się na 
dzisiejszej sesji.

Zgodnie  z  sugestiami  radnych  projekt  uchwały  budżetowej  został 
przesunięty w bloku dotyczącym projektów uchwał i będzie miał podpunkt 15.

Przewodniczący  Rady  Miasta  poddał  pod  głosowanie  proponowane 
zmiany porządku obrad, które zostały przyjęte jednogłośnie.

Przewodniczący  Rady  Miasta  poddał  pod  głosowanie  porządek  obrad 
i stwierdził, że Rada Miasta przyjęła jednogłośnie porządek obrad XXIX sesji, 
z uwzględnieniem zaproponowanych zmian - w następującym brzmieniu:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Zapoznanie Rady z porządkiem obrad XXIX sesji. 
3. Przyjęcie protokołów XXVII i XXVIII sesji Rady Miasta.
4.  Sprawozdanie  z  wykonania  uchwał  Rady Miasta  podjętych na  sesji  w dniu 

1 grudnia 2004 r. 
5. Informacje:

5.1.  Prezydenta  Miasta  o  ważniejszych  działaniach  podjętych  w  okresie 
międzysesyjnym,

5.2.  Przewodniczącego  Rady  Miasta  o  ważniejszych  działaniach  podjętych 
w okresie międzysesyjnym.

6. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych.
7. Sprawozdanie z działalności komisji stałych Rady Miasta:

7.1. Komisji Rewizyjnej,
7.2. Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów,
7.3. Komisji Infrastruktury, Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa,
7.4. Komisji Oświaty, Kultury i Sportu,
7.5. Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych.

8. Projekty uchwał Rady Miasta:
8.1. w sprawie zwolnienia od opłaty stałej za wniosek o wpis do ewidencji 

działalności gospodarczej,
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8.2.  w  sprawie  „Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w mieście Bolesławiec na rok 2005”,

8.3.  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego  terenu  zlokalizowanego  przy  ul.  Gałczyńskiego  i  ul. 
Tysiąclecia w Bolesławcu,

8.4. w sprawie zaciągnięcia kredytu bankowego na realizację inwestycji pn.: 
„Rozbudowa  i  termomodernizacja  budynku  Gimnazjum 
Samorządowego Nr 3 w Bolesławcu”,

8.5. w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Miejskiej 
Bolesławiec  z  podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku 
publicznego na rok 2005,

8.6.  w  sprawie  szczegółowych  zasad  oraz  trybu  udzielania  i  rozliczania 
dotacji przedmiotowych,

8.7. w sprawie niewygaszania wydatków zamieszczonych w budżecie miasta 
na 2004 r.,

8.8. w sprawie zmiany uchwały nr XVII/171/04 Rady Miasta Bolesławiec 
z  dnia  25  lutego  2004  r.  w  sprawie  utworzenia  Miejskiego  Zespołu 
Szkół nr 1 w Bolesławcu przy ul. Dolne Młyny 60,

8.9. w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 
Bolesławiec na 2005 rok,

8.10. w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Miasta 
Bolesławiec na 2005 rok,

8.11. w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miasta Bolesławiec na rok 
2005,

8.12. w sprawie zaliczenia ulicy do kategorii drogi gminnej,
8.13. w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta Bolesławiec,
8.14. o zmianie uchwały Nr XV/154/03 Rady Miasta Bolesławiec z dnia 29 

grudnia  2003  r.  w  sprawie  ustalenia  stawek  opłaty  za  zajęcie  pasa 
drogowego,

8.15. uchwalenie budżetu miasta na 2005 r.
8.15.1. odczytanie projektu uchwały budżetowej,
8.15.2. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej,
8.15.3. odczytanie opinii komisji stałych Rady Miasta,
8.15.4. stanowisko Prezydenta Miasta wobec opinii i wniosków,
8.15.5. dyskusja i ewentualne głosowanie poprawek,
8.15.6. głosowanie nad projektem uchwały budżetowej po dokonaniu 

poprawek,
8.16. w sprawie przyjęcia Kodeksu etyki radnego Rady Miasta Bolesławiec.

9. Sprawy organizacyjne:
9.1. Informacje bieżące dla Rady Miasta.
10. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych.
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Ad 3. Przyjęcie protokołów XXVII i  XXVIII sesji Rady Miasta.

Zgodnie  ze  Statutem  Miasta  Bolesławiec  protokoły  XXVII  sesji 
z  1 grudnia  2004 r.  i  XXVIII sesji  z  22 grudnia 2004 r.  Rady Miasta,  były 
wyłożone do wglądu w Referacie Organów Gminy Miejskiej – oraz w czasie 
obecnej sesji.

Protokoły  XXVII  sesji  Rady  Miasta  odbytej  w  dniu  1  grudnia  2004 
i XXVIII sesji Rady Miasta, odbytej w dniu 22 grudnia 2004 r., zostały przyjęte 
bez zmian i poprawek.

Ad 4. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Miasta podjętych na sesji
1 grudnia 2004 r.

Pisemne  sprawozdanie  na  w/w  temat  radni  otrzymali  przed  sesją, 
w terminie regulaminowym. 

W/w sprawozdanie Rada Miasta przyjęła jednogłośnie, do akceptującej 
wiadomości. 

SPRAWOZDANIE – zał. nr 3

Ad 5. Informacje:

5.1.  Prezydenta  Miasta  o  ważniejszych  działaniach  podjętych  w  okresie 
międzysesyjnym. 

Na w/w temat zabrał głos Z-ca Prezydenta Miasta Karol Stasik.

INFORMACJA – zał. nr 4

W dyskusji udział wzięli:

Radna Grażyna Zbieg - ile zapłacono za wykup działek od osób fizycznych pod 
zabudowę przemysłową ?

Naczelnik  Wydziału  MiG  Jan  Kisiliczyk -  poinformował,  że  cena  za  1  m2 

wahała się od 12 do 14 zł.
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Radna Grażyna Zbieg - ilu nauczycieli uzyskało awans zawodowy?.

Naczelnik  Wydziału  SP  Krystyna  Boratyńska -  poinformowała,  że  24 
nauczycieli.

Radny  Lesław  Śliwko -  Jaka  firma  będzie  wdrażała  elektroniczny  obieg 
dokumentów w Urzędzie Miasta?

Z-ca Prezydenta Miasta Karol Stasik - udzielił odpowiedzi i poinformował, że 
Konsorcjum „ ZETO” z Lublina i Jeleniej Góry.

Przewodniczący  Rady  Miasta  stwierdził,  że  Rada  w/w  informację 
przyjęła do akceptującej wiadomości. 

5.2. Przewodniczącego Rady Miasta o ważniejszych działaniach podjętych 
w okresie międzysesyjnym.

Powyższą  informację  przedstawił  Przewodniczący  Rady  Miasta,  który 
poinformował, że:

-  pracowały Komisje stałe Rady Miasta w następujących dniach: 21 grudnia 
Komisja  Zdrowia  i  Oświaty,  28  grudnia  Komisja  Infrastruktury  Gospodarki 
Przestrzennej  i  Budownictwa,  Komisja  Rozwoju  Gospodarczego  i  Finansów 
oraz Komisja Rewizyjna.  Tematami prac komisji  były sprawozdania z pracy 
rocznej, a przede wszystkim wyrażenie opinii w sprawie projektu budżetu na 
rok 2005 r.
- przygotował następujące projekty uchwał na sesję, które będą porządkować 
prace Rady Miasta w nowym roku 2005:

-  w sprawie zatwierdzenia  planu pracy Komisji  Rewizyjnej  Rady Miasta 
Bolesławiec na 2005 rok - punkt 8.9.

-  w  sprawie  zatwierdzenia  planów  pracy  komisji  stałych  Rady  Miasta 
Bolesławiec na 2005 rok - punkt 8.10. 

- w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miasta Bolesławiec na rok 2005 
punkt - 8.11

- kieruje pod obrady uchwałę w sprawie przyjęcia Kodeksu etyki radnego Rady 
Miasta  Bolesławiec,  która  rozpatrywana  będzie  w  dwóch  czytaniach.  Na 
dzisiejszej sesji będzie I czytanie i dyskusja nad projektem.

-  o trwaniu akcji  „Przejrzysta Polska”,  do której  przystąpiło dotychczas 280 
samorządów  gminnych  i  powiatowych  i  o  potrzebie  przyjęcia  takiego 
Kodeksu Etyki przez Radę Miasta Bolesławiec.
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Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta w/w informację 
przyjęła do akceptującej wiadomości. 

Ad 6. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych.

Przewodniczący Rady Miasta  przypomniał,  że  zgodnie  z  §  40  Statutu 
Miasta  Bolesławiec  interpelacje,  zapytania  i  wnioski  radnych  winny  być 
składane na ręce Przewodniczącego Rady Miasta w formie pisemnej. 

Następnie głos zabrali:

6.1. radny J. Pokładek
6.1.1. Mieszkańcy,  którzy wykupili  budynki od Agencji  Mienia Wojskowego 
przy ulicy Wojska Polskiego 43 i 35, zwracają się z prośbą o spowodowanie 
naprawy  lamp  oświetleniowych  przy  posesjach.  W  dniu  28  grudnia 
sprawdziłem ten teren i stwierdziłem, że lampy oświetleniowe są nieczynne.

ZAŁĄCZNIK nr 5

6.2. radna Grażyna Zbieg
6.2.1.  w  imieniu  mieszkańców  bloku  koło  Policji  przy  sklepie  proszę  o 
wyremontowanie,  zasypanie  dziur,  bo  nie  można,  ani  dojść  do  sklepu,  ani 
dojechać.  Tędy  chodzą  przede  wszystkim  ludzie  chorzy,  a  dookoła  tego 
budynku jest bardzo dużo dziur, które utrudniają przejście. 

ZAŁĄCZNIK nr 6

6.3. radna Irena Dul
6.3.1. proszę o określenie terminu w którym zostanie zasypany i zaasfaltowany 
wykop  przecinający  na  całej  szerokości  ulicę  K.  Miarki  w  pobliżu 
telekomunikacji  i  apteki  „Centrum”.  Głębokość  rowu  stanowi  istotne 
zagrożenie  dla  bezpieczeństwa  ruchu  i  wymaga  natychmiastowej  reakcji  ze 
strony  właściciela  jezdni,  ponieważ  od  kilkunastu  dni  nikt  nie  ma  zamiaru 
zlikwidować  występującego  tam  stanu  zagrożenia.  Wnoszę,  aby  w  trybie 
pilnym Prezydent Miasta tą sprawą się zainteresował i wszelkimi dostępnymi 
środkami zmusił  właściciela drogi do naprawy. Wnioskuję też, aby do czasu 
naprawy tego odcinka jezdni, zamknąć całkowicie ruch, ponieważ grozi to nie 
uszkodzeniem  pojazdu,  ale  również  w  porze  nocnej  może  doprowadzić  do 
nieszczęśliwego wypadku. 

6.3.2. Panie Prezydencie, proszę o zainteresowanie się stanem podwórka przy 
ul.  Rynek  36-38  (  przy  restauracji  „  Starówka”)  mającego  bezpośrednią 
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styczność ze schodami prowadzącymi do Sanktuarium Wniebowziętej  Matki 
Kościoła. Schodami tymi przemieszcza się codziennie wielu ludzi. Wśród nich 
są  również  turyści,  przeważnie  z  Europy  Zachodniej  zwiedzający  zabytki 
naszego miasta. I cóż mogą zobaczyć? Zaśmiecone podwórko z przepełnionymi 
kontenerami  na  śmieci,  wokół  których  fruwają  bądź  przylegają  do  podłoża 
przemoczone  papiery  -  to  codzienny  widok.  Rozrzucone  cuchnące  resztki 
jedzenia pochodzącego z okolicznych zakładów gastronomicznych i  sklepów 
nie należą do rzadkości. Dostawiony kontener dla potrzeb pizzerii „Sawanna” - 
zamknięty  jest  na  stałe  na  kłódkę,  a,  według relacji  mieszkańców budynku, 
pracownicy  dopełniają  kontener  ogólnodostępny.  Wielokrotnie  mieszkańcy 
zwracali  się  o  interwencje  do  władz  miasta,  radnych,  MZGM-  u  i  innych 
instytucji  za stan podwórka odpowiedzialnych - jednak bez rezultatu. Jest  to 
niechlubna  wizytówka  naszego  miasta,  dlatego  proszę  o  rozwiązanie  tego 
problemu szybko i skutecznie.

ZAŁĄCZNIK nr 7

6.4. radny Bolesław Nowak
6.4.1.  w  imieniu  mieszkańców  ul.  Cieszkowskiego  składam  po  raz  kolejny 
interpelację w sprawie zamknięcia przejazdu drogą, znajdującą się na zapleczu 
budynków przy ul. Cieszkowskiego od nr 1 do nr 13. Z uwagi na fakt, iż trwałe 
zamknięcie  przejazdu  wspomnianą  drogą  nie  jest  możliwe  ze  względu  na 
wymagania  dotyczące  ochrony  przeciwpożarowej,  zwracam  się  o  zmianę 
organizacji  ruchu  na  przedmiotowej  drodze,  polegającą  na  wprowadzeniu 
oznakowania zezwalającego na wjazd jedynie mieszkańcom tej ulicy i służbom 
technicznym obsługującym przyległe nieruchomości. 

6.4.2. w związku z faktem, iż przy ul. Sądowej przy budynku Teatru Starego w 
okolicy miejskich murów obronnych młodzież z pobliskiej szkoły - Gimnazjum 
Samorządowego nr 1 gromadzi się w czasie przerw lekcyjnych w celu palenia 
papierosów, zwracam się do pana Prezydenta,  by zobowiązał  nauczycieli  do 
przeprowadzania kontroli tego miejsca podczas przerw lekcyjnych. Gromadząca 
się we wspomnianym miejscu młodzież bardzo je zanieczyszcza niedopałkami, 
papierami oraz butelkami. Niewątpliwie nieestetyczna, zanieczyszczona okolica 
odwiedzanych  przez  turystów  okolicznych  zabytkowych  budynków  oraz 
miejskich  murów  obronnych  nie  wpływa  najlepiej  na  wizerunek  naszego 
miasta.  Z  uwagi  na  powyższe  proszę  Prezydenta  Miasta  o  interwencję  w 
przedstawionej sprawie.

ZAŁĄCZNIK nr 8

6.5. radny Alojzy Skóra
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6.5.1.  W imieniu  mieszkańców uprzejmie  proszę  o  przeniesienie  wykonania 
niezrealizowanych interpelacji na 2005 r., między innymi projektów: remontu 
chodników przy ulicy Kilińskiego, Starzyńskiego, przeprowadzenie tam wizji 
lokalnej,  wykonanie  parkingów  przy  wyżej  wymienionych  ulicach  i 
modernizacji  nawierzchni  przy  ul.  Zygmunta.  Augusta  oraz  dodatkowo 
nawierzchni przy aptece „ Wrocławskiej”.

Radny  podziękował  Przewodniczącemu  Rady  Miasta,  radnym  oraz 
pracownikom Urzędu Miasta za realizację jego interpelacji.

radny  Jarosław  Kowalski - podziękował  pani  radnej  Irenie  Dul  za 
zainteresowanie  się  sprawą  zaplecza  za  „Starówką”  i  przypomniał,  że  on 
miesiąc temu interweniował w tej sytuacji i zaprosił pana Zastępcę Prezydenta 
Miasta Karola Stasika, który obiecał zająć się tą sprawą.

6.6. radny Józef Pokładek
6.6.1.W dzisiejszej prasie opisana jest sytuacja, jaka panuje na ulicy Żwirki i 
Wigury.  Proponuję,  aby  Pan  Prezydent  zwrócił  się  do  wykonawcy  z 
zapytaniem: kiedy zostanie zrealizowana sieć wodociągowa na tej ulicy?

radny Jarosław Kowalski - podziękował Panu prezydentowi i Radzie Miasta 
za  zainteresowanie  się  problemami  mieszkańców  ulic:  Rynek,  Teatralna, 
Daszyńskiego. Podziękował również radnym za poparcie w tych sprawach.

6.7 radny Lesław Śliwko
6.7.1. Fundusz Poręczeń Kredytowych. Jaki jest stan przygotowań do normalnej 
pracy i obsługi przedsiębiorców z naszego terenu?

6.7.2.  Czy  Urząd  Miasta  planuje  kompleksowe  rozwiązanie  problemu 
przekształcenia  użytkowania  wieczystego  w  prawo  własności  na  terenie 
Bolesławca?

ZAŁĄCZNIK nr 9

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy,
a następnie wznowił obrady

Ad 7.   Sprawozdanie z działalności komisji stałych Rady Miasta:  

7.1. Komisji Rewizyjnej.

Sprawozdanie  przeczytał  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  - 
Zdzisław Abramowicz.
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Przewodniczący  Rady  Miasta  poddał  powyższe  sprawozdanie  pod 
głosowanie.

Rada Miasta  powyższe sprawozdanie  przyjęła  jednogłośnie  8  głosami 
„za".

ZAŁĄCZNIK nr 10

7.2. Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów.

Sprawozdanie  przeczytał  Z-ca  Przewodniczącego  Komisji  Rozwoju 
Gospodarczego i Finansów - Józef Pokładek.

Przewodniczący  Rady  Miasta  poddał  powyższe  sprawozdanie  pod 
głosowanie.

Rada Miasta powyższe sprawozdanie przyjęła jednogłośnie 18 głosami 
„za".

ZAŁĄCZNIK nr 11

7.3. Komisji Infrastruktury, Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa.

Sprawozdanie  przeczytał  Przewodniczący  Komisji  Infrastruktury, 
Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa - Hubert Prabucki.

Przewodniczący  Rady  Miasta  poddał  powyższe  sprawozdanie  pod 
głosowanie.

Rada Miasta powyższe sprawozdanie przyjęła jednogłośnie 18 głosami 
„za".

ZAŁĄCZNIK nr 12

7.4. Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. 

Sprawozdanie  przeczytał  Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury  i 
Sportu Eugeniusz Kowalski.

Przewodniczący  Rady  Miasta  poddał  powyższe  sprawozdanie  pod 
głosowanie.
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Rada Miasta powyższe sprawozdanie przyjęła jednogłośnie 18 głosami 
„za".

ZAŁĄCZNIK nr 13

7.5. Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych.

Sprawozdanie przeczytał Przewodniczący Komisji Zdrowia, Rodziny i 
Spraw Społecznych - Andrzej Czeczutka.

Przewodniczący  Rady  Miasta  poddał  powyższe  sprawozdanie  pod 
głosowanie.

Rada Miasta powyższe sprawozdanie przyjęła jednogłośnie 19 głosami 
„za".

ZAŁĄCZNIK nr 14

Ad 8.   Projekty uchwał Rady Miasta:  

8.1.    w sprawie zwolnienia od opłaty stałej za wniosek o wpis do ewidencji   
działalności gospodarczej,

Przedmiotowy  projekt  uchwały  radni  otrzymali  w  terminie 
regulaminowym. Autopoprawki do projektu uchwały zostały wniesione przed 
sesją.

Rada Miasta, na wniosek radnego Stanisława Andrusieczko, postanowiła 
jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, odstąpić od referowania projektu uchwały.

Rada  Miasta  19  głosami  „za”,  przy  braku  głosów  „przeciw”  i  braku 
głosów „wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie zwolnienia od opłaty 
stałej za wniosek o wpis do ewidencji działalności gospodarczej.

UCHWAŁA NR XXIX/276/04 – zał. nr 15

8.2.  w  sprawie  „Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w mieście Bolesławiec na rok 2005

Przedmiotowy  projekt  uchwały  radni  otrzymali  w  terminie 
regulaminowym.
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Rada Miasta, na wniosek radnego Stanisława Andrusieczko, postanowiła 
jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, odstąpić od referowania projektu uchwały.

Rada  Miasta  19  głosami  „za”,  przy  braku  głosów  „przeciw”  i  braku 
głosów  „wstrzymujących  się”  podjęła  uchwałę  w  sprawie  „Miejskiego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w mieście 
Bolesławiec na rok 2005.

UCHWAŁA NR XXIX/277/04 – zał. nr 16

8.3.  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego  terenu  zlokalizowanego  przy  ul.  Gałczyńskiego  i  ul. 
Tysiąclecia w Bolesławcu,

Przedmiotowy  projekt  uchwały  radni  otrzymali  w  terminie 
regulaminowym.

Projekt uchwały zreferował architekt Miasta Piotr Żak - i wniósł autopoprawkę, 
która została przedstawiona na komisjach i polegała na: dopisaniu § 15, który 
brzmi:  „uchwała  podlega  ogłoszeniu  na  tablicach  ogłoszeń  Rady  Miasta, 
Urzędu Miasta oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.

W dyskusji udział wzięli:

1) Radny Stanisław Andrusieczko - Zapytał o szkołę, która znajduje się na tym 
terenie.
2) Radna Grażyna Zbieg - poprosiła o wyjaśnienie jak będzie przebiegała droga.
3) Radny Andrzej Czeczutka - zapytał o planowaną w tym miejscu stację paliw.

Odpowiedzi udzielił Architekt Miasta Piotr Żak

4)  Radny  Stanisław  Szypulski -  zapytał  o  analizę,  która  powinna  dotyczyć 
wpływu budowy marketu na miejscowy handel i na życie miasta, nawiązując do 
tego, że społeczeństwo było przeciwko marketom.

Odpowiedzi  udzielił  architekt  Miasta Piotr Żak - który poinformował,  że 27 
marca  2003  r.  weszła  nowa  ustawa  o  planowaniu  przestrzennym,  która 
wymazała zapisy o przedstawianiu analizy i wprowadziła tę możliwość zapisu 
tylko w Studium.

5) Radny Stanisław Szypulski - zapytał czy to ma oznaczać, że mieszkańcy nie 
proponują już tego, co wcześniej proponowali, a kupcy są zadowoleni, że będą 
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mieli nowe sklepy wielkopowierzchniowe w Bolesławcu? Radny przypomniał, 
że za poprzedniej kadencji zarzucano to, że nie dba się kupców. Potem radny 
zapytał o samopoczucie obecnych radnych?

Głos zabrał Prezydent Miasta Piotr Roman - który przypomniał, że referendum 
nie dotyczyło budowy marketu w Bolesławcu,  a  dotyczyło zabudowy placu. 
Prezydent przypomniał, że ogromna część społeczeństwa powiedziała „nie”, ale 
poprzednia władza uznała z powodów formalnych nie można było uznać tego 
jako czynnika warunkującego zmianę decyzji i nadal realizował swój pomysł 
dotyczący placu. Prezydent przypomniał również, że plac został sprzedany i aby 
spełnić propozycje społeczeństwa dotyczące niezabudowywania w ten sposób 
placu  Księdza  Popiełuszki  trzeba  było  znaleźć  teren,  aby dokonać  zamiany. 
Prezydent stwierdził, że w tej wypowiedzi radnego chodzi o udowodnienie, że 
prezydent obiecał coś ludziom, a teraz realizuje odwrotne działania. Prezydent 
stwierdził, że jest to nieprawda.

6) Radny Jarosław Kowalski - zapytał, co ma gorszy wpływ na przedsiębiorców 
drobnych obiekt  w centrum miasta  czy  obiekt,  który  został  przeniesiony na 
zewnątrz miasta?

7) Radny Lesław Śliwko - poruszył problem sąsiedztwa marketu i szkoły oraz 
problem szkodliwości takiego sąsiedztwa na zdrowie nauczycieli i uczniów.

Głos zabrał Prezydent Miasta Piotr Roman - który poinformował, że szkoła w 
tamtym miejscu kiedyś przestanie istnieć i jest to tylko kwestia czasu. Ubywa 
dzieci i każdego roku ubywa kilka oddziałów lekcyjnych. Poza tym Prezydent 
przybliżył plany pana Starosty oraz Zarządu Powiatu, według których planuje 
się o rozbudowę budynku Zespołu Szkół Mechanicznych i  przeniesienie tam 
uczniów z Zespołu Szkół Budowlanych. Prezydent zapytał również, dlaczego 
radni  SLD  nie  podnosili  problemu  szkodliwości,  gdy  tam była  baza  MZK. 
Kiedy szkodliwość była większa?

Radny Jarosław Kowalski złożył wniosek o zakończenie dyskusji. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał wniosek pod głosowanie.

Rada Miasta 14 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 2 głosach 
„wstrzymujących się” przyjęła wniosek o zamknięciu dyskusji.

Przewodniczący Rady Miasta poddał projekt uchwały pod głosowanie.

Rada  Miasta  13  głosami  „za”,  4  głosami  „przeciw”  i  1  głosie 
„wstrzymującym się” (  jeden radny nie  brał  udziału w głosowaniu),  podjęła 
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uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego terenu zlokalizowanego przy ul. Gałczyńskiego i ul. Tysiąclecia 
w Bolesławcu.

UCHWAŁA NR XXIX/278/04 – zał. nr 17

8.4.  w sprawie  zaciągnięcia  kredytu  bankowego  na  realizację  inwestycji 
pn.:  „Rozbudowa  i  termomodernizacja  budynku  Gimnazjum 
Samorządowego Nr 3 w Bolesławcu”,

Przedmiotowy  projekt  uchwały  radni  otrzymali  w  terminie 
regulaminowym.

Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Jana  Paździory,  postanowiła 
jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, odstąpić od referowania projektu uchwały. 

Rada  Miasta  19  głosami  „za”,  przy  braku  głosów  „przeciw”  i  braku 
głosów „wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu 
bankowego  na  realizację  inwestycji  pn.:  „Rozbudowa  i  termomodernizacja 
budynku Gimnazjum Samorządowego Nr 3 w Bolesławcu”.

UCHWAŁA NR XXIX/279/04 – zał. nr 18

8.5. w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Miejskiej 
Bolesławiec z podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 
na rok 2005,

Przedmiotowy  projekt  uchwały  radni  otrzymali  w  terminie 
regulaminowym.

Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Józefa  Pokładka,  postanowiła 
jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, odstąpić od referowania projektu uchwały. 

Radny Jan Paździora -  zapytał,  jakie w naszym mieście działają organizacje 
pożytku publicznego.

Radna Irena Dul - złożyła wniosek formalny o rozszerzenie zagadnień w § 4 pkt 
2 i podjęcie zadania w zakresie promocji zatrudnienia i aktywizacji zawodowej 
osób pozostających bez pracy i zagrożonych zwolnieniem z pracy.
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Radna  uzasadniła  wniosek  tym,  że  problem  bezrobocia  dotyka  wielu 
ludzi w naszym mieście i powinien być traktowany priorytetowo. Radna podała 
jeszcze punkty, które chciałaby zamieścić do zagadnień priorytetowych: pomoc 
rzeczowa  i  żywnościowa  dla  osób  ubogich  lub  znajdujących  się  w  trudnej 
sytuacji  życiowej  i  zawnioskowała  ich  wprowadzenie.  Radna  stwierdziła 
również,  że  zabrakło  jeszcze jednego rozdziału,  który by  mówił  o  promocji 
działalności  organizacji  w  mediach,  dlatego zawnioskowała,  aby  w uchwale 
zawrzeć  taki  punkt,  który  mówi:  Publikatorem,  do  którego  podmioty 
prowadzące działalność pożytku publicznego mają otwarty dostęp jest „Express 
Bolesławiecki”.  Zgłaszając się bezpośrednio do rzecznika prasowego Urzędu 
Miasta, organizacje mogą zamieszczać informacje i ogłoszenia dotyczące ich 
bieżącej działalności.

Wyjaśnień  udzielił  Prezydent  Miasta -  który  poinformował,  że  ta  druga 
propozycja nie może być przyjęta, bo „ Express Bolesławiecki” nie jest gazetą 
Urzędu Miasta a jest własnością prywatną. Natomiast informacje zamieszczane 
przez miasto i starostwo są płatne. 

Głos zabrał Z-ca Prezydenta Miasta Karol Stasik - który poinformował, że w 
zadaniu  pt.  Centrum  Wspierania  Przedsiębiorczości,  przewidywane  są  do 
realizacji  dwie  funkcje:  Gminne  Centrum  Informacji,  będzie  tam  m.in. 
informacja  o  zawodach brakujących oraz  Punkt  Konsultacyjno  Doradczy,  w 
którym każdy przedsiębiorca będzie mógł zasięgnąć wiele ważnych informacji.

Radny Hubert Prabucki - zaproponował, aby radna Irena Dul przedstawiła swój 
wniosek na piśmie i aby zostało przeprowadzone głosowanie w sprawie tego 
wniosku. 

Radna  Irena  Dul -  wniosła  o  dopisanie  w  §  4,  rozdz.  2,  pkt  2  promocja 
zatrudnienia i pomoc rzeczowa i żywnościowa dla rodzin i osób ubogich.

Radny H. Prabucki - Stwierdził, że to mieści się w działalności charytatywnej.

Radna Irena Dul wycofała swoje wnioski.

Rada  Miasta  19  głosami  „za”,  przy  braku  głosów  „przeciw”  i  braku 
głosów „wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia Rocznego 
Programu  Współpracy  Gminy  Miejskiej  Bolesławiec  z  podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2005.

UCHWAŁA NR XXIX/280/04 – zał. nr 19
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8.6.  w  sprawie  szczegółowych  zasad  oraz  trybu  udzielania  i  rozliczania 
dotacji przedmiotowych,

Przedmiotowy  projekt  uchwały  radni  otrzymali  w  terminie 
regulaminowym.

Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Józefa  Pokładka,  postanowiła 
jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, odstąpić od referowania projektu uchwały. 

Rada  Miasta  19  głosami  „za”,  przy  braku  głosów  „przeciw”  i  braku 
głosów „wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie szczegółowych zasad 
oraz trybu udzielania i rozliczania dotacji przedmiotowych.

UCHWAŁA NR XXIX/281/04 – zał. nr 20

8.7. w sprawie niewygaszania wydatków zamieszczonych w budżecie miasta 
na 2004 r.,

Przedmiotowy  projekt  uchwały  radni  otrzymali  w  terminie 
regulaminowym. Autopoprawki do projektu uchwały zostały wniesione przed 
sesją.

Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Huberta  Prabuckiego,  postanowiła 
jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, odstąpić od referowania projektu uchwały.

Rada  Miasta  19  głosami  „za”,  przy  braku  głosów  „przeciw”  i  braku 
głosów  „wstrzymujących  się”  podjęła  uchwałę w  sprawie  niewygaszania 
wydatków zamieszczonych w budżecie miasta na 2004 r.

UCHWAŁA NR XXIX/282/04 – zał. nr 21

8.8. w sprawie zmiany uchwały nr XVII/171/04 Rady Miasta Bolesławiec z 
dnia 25 lutego 2004 r. w sprawie utworzenia Miejskiego Zespołu Szkół nr 1 
w Bolesławcu przy ul. Dolne Młyny 60, 

Przedmiotowy  projekt  uchwały  radni  otrzymali  w  terminie 
regulaminowym.  Autopoprawki  do  projektu  uchwały  zostały  wniesione  na 
posiedzeniach Komisji.

Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Józefa  Pokładka,  postanowiła 
jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, odstąpić od referowania projektu uchwały.
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Rada Miasta 13 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 6 głosach 
„wstrzymujących  się”  podjęła  uchwałę  w  sprawie  zmiany  uchwały  nr 
XVII/171/04  Rady  Miasta  Bolesławiec  z  dnia  25  lutego  2004  r.  w  sprawie 
utworzenia Miejskiego Zespołu Szkół nr 1 w Bolesławcu przy ul. Dolne Młyny 
60.

UCHWAŁA NR XXIX/283/04 – zał. nr 22

8.9. w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 
Bolesławiec na 2005 rok,

Przedmiotowy  projekt  uchwały  radni  otrzymali  w  terminie 
regulaminowym.

Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Huberta  Prabuckiego,  postanowiła 
jednogłośnie, 19 głosami „za”, odstąpić od referowania projektów uchwał nr: 
8.9, 8.10. i 8.11.

Rada Miasta 13 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 2 głosach 
„wstrzymujących  się”  (4  radnych  nie  brało  udziału  w  głosowaniu),  podjęła 
uchwałę w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 
Bolesławiec na 2005 rok.

.
UCHWAŁA NR XXIX/284/04 – zał. nr 23

8.10. w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Miasta 
Bolesławiec na 2005 rok, 

Przedmiotowy  projekt  uchwały  radni  otrzymali  w  terminie 
regulaminowym.

Rada  Miasta  18  głosami  „za”,  przy  braku  głosów „przeciw”  i  braku 
głosów „wstrzymujących się” (  jeden radny nie brał  udziału w głosowaniu), 
podjęła uchwałę  w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady 
Miasta Bolesławiec na 2005 rok. 

UCHWAŁA NR XXIX/285/04 – zał. nr 24

8.11. w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miasta Bolesławiec na rok 
2005,
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Przedmiotowy  projekt  uchwały  radni  otrzymali  w  terminie 
regulaminowym.

Radny Jan Paździora - przypomniał, że na komisji zaproponował wprowadzenie 
punktu,  który  miałby  dotyczyć  przeprowadzenia  debaty  oświatowej  w 
pierwszym półroczu 2005 r.

Radny Hubert Prabucki - poinformował, że trzy komisje poparły ten wniosek 

Przewodniczący Rady Miasta poddał wniosek pod głosowanie 

Rada  Miasta  19  głosami  „za”,  przy  braku  głosów  „przeciw”  i  braku 
głosów  „wstrzymujących  się”  przyjęła  wniosek  o  dopisaniu  do  projektu 
uchwały debaty oświatowej.

Rada  Miasta  19  głosami  „za”,  przy  braku  głosów  „przeciw”  i  braku 
głosów „wstrzymujących się” podjęła uchwałę  w sprawie zatwierdzenia planu 
pracy Rady Miasta Bolesławiec na rok 2005 wraz z wprowadzoną zmianą.

UCHWAŁA NR XXIX/286/04 – zał. nr 25

8.12. w sprawie zaliczenia ulicy do kategorii drogi gminnej, 

Przedmiotowy  projekt  uchwały  radni  otrzymali  w  terminie 
regulaminowym.

Rada Miasta, na wniosek radnego Stanisława Andrusieczko, postanowiła 
jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, odstąpić od referowania projektów uchwał: 
8.12. i 8.13.

Rada  Miasta  19  głosami  „za”,  przy  braku  głosów  „przeciw”  i  braku 
głosów „wstrzymujących się” podjęła uchwałę  w sprawie zaliczenia ulicy do 
kategorii drogi gminnej.

UCHWAŁA NR XXIX/287/04 – zał. nr 26

8.13. w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta Bolesławiec

Przedmiotowy  projekt  uchwały  radni  otrzymali  w  terminie 
regulaminowym.
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Rada  Miasta  19  głosami  „za”,  przy  braku  głosów  „przeciw”  i  braku 
głosów „wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie nadania nazwy ulicy 
na terenie miasta Bolesławiec. 

UCHWAŁA NR XXIX/288/04 – zał. nr 27

8.14. o zmianie uchwały Nr XV/154/03 Rady Miasta Bolesławiec z dnia 29 
grudnia  2003  r.,  w  sprawie  ustalenia  stawek  opłaty  za  zajęcie  pasa 
drogowego,

Przedmiotowy  projekt  uchwały  radni  otrzymali  w  terminie 
regulaminowym.

Rada Miasta, na wniosek radnego Stanisława Andrusieczko, postanowiła 
jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, odstąpić od referowania projektu uchwały.

Prezydent  Miasta  Piotr  Roman -  uzasadniając  uchwałę,  wniósł  kilka  uwag. 
Poinformował  m.in.  radnych,  że  rzecz  dotyczy  sprawy  bardzo  poważnej, 
wprowadzenia  nowego  zapisu  ustawy  o  drogach,  który  będzie  skutkował 
wieloletnimi  konsekwencjami  dla  budżetów  tych  gmin  w  Polsce,  które 
inwestują, inwestując na drogach publicznych. 

Naczelnik Wydziału KO Grażyna Strzyżewska - wniosła autopoprawkę w § 3, 
która  polegała  na  wykreśleniu  słów:  „  uchwała  wchodzi  w  życie  w  dniu 
podjęcia.

Rada  Miasta  19  głosami  „za”,  przy  braku  głosów  „przeciw”  i  braku 
głosów  „wstrzymujących  się”  podjęła  uchwałę  o  zmianie  uchwały  Nr 
XV/154/03  Rady  Miasta  Bolesławiec  z  dnia  29  grudnia  2003  r.  w  sprawie 
ustalenia stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego.

UCHWAŁA NR XXIX/289/04 – zał. nr 28

Przewodniczący Rady ogłosił 15 minut przerwy,
a następnie wznowił obrady

8.15. uchwalenie budżetu miasta na 2005 r.

8.15.1. odczytanie projektu uchwały budżetowej,
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Projekt uchwały budżetowej w formie zarządzeń Prezydenta Miasta Nr 
359/04 z dnia 15 listopada 2004 r. oraz Nr 384/04 z dnia 13 grudnia 2004 r., 
radni  otrzymali  w  terminie  regulaminowym;  22  grudnia  204  r.  radni 
otrzymali  tekst  ujednolicony  projektu  budżetu  z  uwzględnieniem 
autopoprawek Prezydenta Miasta. 

Projekt budżetu miasta na 2005 r. zreferowała Skarbnik Miasta Bożena 
Szymczak. 

8.15.2. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej,

Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej radni otrzymali z materiałami 
na sesję w terminie regulaminowym (zał. nr 29).

Powyższa opinię przedstawiła Skarbnik Miasta Bożena Szymczak.

Rada Miasta przyjęła powyższą opinię do wiadomości.

8.15.3. odczytanie opinii komisji stałych Rady Miasta,

Opinie odczytał Przewodniczący Rady Miasta Stanisław Małkowski w 
następującej kolejności:

1) Komisja Rewizyjna (zał. nr 30),
2) Komisja Komisji Oświaty, Kultury i Sportu (zał. nr 31),
3)  Komisji  Infrastruktury,  Gospodarki  Przestrzennej  i  Budownictwa 

      (zał. nr 32),
4) Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów (zał. nr 33),
5) Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych (zał. 34).

Reasumując  głosowania  w  Komisjach  Przewodniczący  Rady  Miasta 
poinformował, że wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt budżetu na 
2005 r.

8.15.4. stanowisko Prezydenta Miasta wobec opinii i wniosków,

Prezydent  Miasta  ustosunkował  się  do  projektu  budżetu,  który  jest 
projektem  inwestycyjnym  i  poprosił  Radę  Miasta  o  przyjęcie  projektu 
budżetu na 2005 rok.

8.15.5. dyskusja i ewentualne głosowanie poprawek,
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W dyskusji udział wzięli 

1) Radna Grażyna Zbieg:
- wyraziła zadowolenie z kwot umieszczonych w budżecie i dodała, że jest to 
budżet  kontynuacji  poprzedniego  Zarządu  i  poprzedniej  Rady.  Radna 
powiedziała, że jest bardzo zadowolona, że może uczestniczyć w uchwaleniu 
projektu  tego  budżetu  i  podziękowała  wszystkim,  którzy  przyczynili  się  do 
powstania tego budżetu.
- zapytała o zapisaną na str.6 kwotę 276 tys. zł. Czy ta kwota jest potrzebna na 
odprawy dla pracowników? Czy dużo nauczycieli odejdzie?
-  zapytała,  czy  w  przyszłym  roku  zostaną  podniesione  ceny  biletów 
autobusowych.
- zapytała o gospodarkę mieszkaniową, czy będą zwiększone środki na remonty.
- zapytała, o ile zostaną podwyższone czynsze za lokale mieszkalne?.
-  zapytała, czy  wydatki  na  oświatę  będą  przeznaczone na  wymianę  okien  i 
remonty podłóg.
-  zasugerowała  w  sprawie  regulaminu  wynagradzania  nauczycieli,  aby 
podwyższyć  dodatki  funkcyjne  za  pracę  w  szkodliwych  warunkach.  Jeżeli 
znajdą się kwoty w nadwyżce budżetowej, to proszę przeznaczyć na ten cel 
środki. Czy podwyżki obejmą administrację i obsługę w szkołach?
- zapytała, czy był składany wniosek o doposażenie Akademii Ekonomicznej.
- zapytała, czy w budżecie Miasta zapisane jest zraszanie trawy, nawadnianie, 
jeżeli chodzi o osiedle Kwiatowe. Czy w budżecie są środki przeznaczone na 
ten cel?

Odpowiedzi udzielili:

Naczelnik  Wydziału  SP Krystyna  Boratyńska -  odpowiedziała,  że  68  osób 
odejdzie na emeryturę ze szkół i przedszkoli w 2005 r. i  2006 r.. W 2005 r. 
przewiduje się 16 odpraw w szkole i 7 odpraw w przedszkolach. 

Skarbnik Miasta  Bożena Szymczak -  odpowiedziała,  że  rezerwa celowa jest 
przeznaczana  na  odprawy  i  generalnie  dotyczy  to  odpraw  emerytalnych 
ewentualnie też rentowych. Rezerwa ta funkcjonuje dobrze. Powstała, aby nie 
obciążała pozostałych wynagrodzeń.

Naczelnik  Wydziału  SP  Krystyna  Boratyńska -  poinformowała,  że  można 
skorzystać w miarę potrzeby z rezerwy ogólnej. Jednak w tej chwili polityka 
jest taka, że remontuje się obiekty w całości. Jest jeszcze rezerwa 500 tys. zł. 
Jeśli chodzi o remonty okien i podłóg to będziemy się zwracać o środki z tej 
rezerwy. Regulamin wynagradzania nauczycieli będzie uchwalany w styczniu. 
Dyrektor  będzie  mógł  dawać  podwyżki  dla  nauczycieli,  dla  administracji  i 
obsługi w ramach posiadanych środków.
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Z-ca Prezydenta Miasta Andrzej Chodyra - odpowiedział, że w przyszłym roku 
MZK nie przewiduje podwyżek biletów.

Dyrektor  MZGM  Leszek  Kutryba -  odpowiedział,  że  nastąpiła  zmiana  w 
zarządzaniu  substancją  mieszkaniową,  zmienili  się  zarządcy  i  zmienił  się 
sposób finansowania i wykonywania remontów. Fundusze remontowe powstają 
na  bieżąco  i  są  tworzone  po  podjęciu  uchwał  przez  nowe  wspólnoty 
mieszkaniowe.

Naczelnik  Wydziału  KO Grażyna  Strzyżewska -  poinformowała,  że  według 
Wieloletniego  Programu  Mieszkaniowego  średnioroczny  wzrost  stawek 
czynszowych będzie wynosił 10%.

2) radny Stanisław Szypulski:
- poprosił o wyjaśnienie, co oznaczają oszczędności w administracji publicznej. 
Jak to się ma do zapisów na str. 16 i str. 26? Czy planowane są podwyżki płac?
-  Zapytał  o  zapisy  na  str.  40,  rozdz.  80110,  pkt  2.  dotyczące  Gimnazjum 
Samorządowego nr 3: czy ma te zapisy rozumieć, że ktoś podpisał umowę na 
kwotę wyższą niż kwota zapisana w budżecie?.
- zapytał, dlaczego podatek od psów wzrósł o 266,7 %.
-  zapytał  o to,  że nie  mamy jeszcze Straży Miejskiej i  już zaplanowano, że 
zostanie  ukaranych  150  tys.  osób  indywidualnych?  Czy  będziemy karali  od 
zaraz?

Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Miasta Bożena Szymczak 
- do tej  pory było tak,  że my udawaliśmy, że ściągamy podatek od psów, a 
właściciele udawali, że płacą. Mamy nadzieję, że czipowanie psów pociągnie za 
sobą sprawdzanie psów, wykazanie psów i podatek będzie ściągany.
-,  Co  do  wzrostu  wynagrodzeń:  na  stronie  16  jest  to  przykład.  Wzrost 
wynagrodzeń  jest  zaplanowany  na  poziomie  założeń,  które  są  zawarte  w 
budżecie państwa na poziomie 3 %.
-,  Co  się  tyczy  Gimnazjum  Samorządowego  i  różnicy  w  kwocie?  Wydział 
Zamówień  Publicznych  przejął  to  zadanie  z  Wieloletniego  Programu 
Inwestycyjnego.  Środki  zapewniono  takie,  aby  wystarczyły  na  realizację 
takiego zadania.

3) radny Józef Pokładek

-  zwrócił  uwagę  na  wysokość  budżetu  na  2005 r.,  z  którego ponad połowa 
przeznaczona jest na inwestycje, 28 inwestycji. Dług publiczny ma wynieść 14 
mln zł. Radny ustosunkował się do niektórych rozdziałów budżetu i wydatków 
w nich zapisanych, m.in. wydatków na strefę ekonomiczną.
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-poinformował, że środki przeznaczone na współpracę z miastami partnerskimi 
są za małe i na promocję miasta i sport też.

- reasumując, radny podkreślił to, że budżet jest napięty, ale proinwestycyjny i 
ma nadzieję, że to także przyczyni się do zmniejszenia bezrobocia.
 
Odpowiedzi udzielił Prezydent Miasta Piotr Roman - który stwierdził, że kwota 
przeznaczona na narody za promocję miasta jest wystarczająco duża.
-co do współpracy z miastami partnerskimi, to dzisiaj trudno powiedzieć czy 
kwota 20 tys. zł jest za mała. Zależy to też od miast partnerskich. Jak środków 
braknie, to trzeba będzie ich szukać.

Sekretarz  Miasta  Jerzy  Zieliński -  w  uzupełnieniu  wypowiedzi  Prezydenta 
Miasta dodał, że 20 tys. zł jest przewidziane na samą współpracę, ale środków 
na współpracę może być więcej z programu TownTwinning.

8.15.6.  głosowanie  nad  projektem  uchwały  budżetowej  po  dokonaniu 
poprawek,

Poprawek żadnych nie zgłoszono do projektu uchwały.

Rada Miasta 13 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 6 głosach 
„wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta na 
2005 r.

Przewodniczący Rady Miasta podziękował wszystkim, którzy pracowali 
przy projekcie budżetu, który jest dobrym budżetem i złożył gratulacje Panu 
Prezydentowi Miasta Piotrowi Romanowi. 

UCHWAŁA NR XXIX/290/04 – zał. nr 35

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy,
a następnie wznowił obrady

8.16. w sprawie przyjęcia Kodeksu etyki radnego Rady Miasta Bolesławiec.

Przedmiotowy  projekt  uchwały  radni  otrzymali  w  terminie 
regulaminowym.

Projekt zreferował i uzasadnił Sekretarz Miasta Jerzy Zieliński
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W dyskusji udział wzięli 

1) Radny Zdzisław Abramowicz - zwrócił uwagę na pewne sprzeczności, które 
istnieją w zapisach tej uchwały oraz na to, że slogany i zapisy do niczego nie 
prowadzą, jeżeli ktoś nie potrafi być uczciwy.

2)  Radny  Lesław Śliwko -  zapytał,  o  co  w tym wszystkim chodzi.  Bo  nie 
zrozumiał.

Sekretarz Miasta Jerzy Zieliński - poinformował, że jego wywód miał służyć 
uzasadnieniu  wprowadzenia  tego  Kodeksu  Etyki.  Miasto  zgłosiło  się  do 
programu „Przejrzysta  Polska”.  W Unii  Europejskiej  funkcjonuje  Europejski 
Kodeks Etyki, dotyczący każdego, kto pełni funkcję z wyboru. 

3) Radny Stanisław Andrusieczko - zwrócił uwagę na to, że skoro jest Kodeks 
to  w  Kodeksie  powinno  być  odwołanie  do  osób,  które  będą  oceniać, 
przeprowadzać rozmowy i wyciągać konsekwencje.

Sekretarz Miasta Jerzy Zieliński - zwrócił uwagę na to, że komisja Etyki czy 
sądy koleżeńskie byłyby ślepą uliczką.

W dalszej dyskusji udział wzięli 

Jarosław Kowalski
Lesław Śliwko
Radna Grażyna Zbieg

Na koniec Przewodniczący Rady Miasta podkreślił, że istnieje potrzeba 
wprowadzenia  takiego  Kodeksu,  który  organizuje  i  mobilizuje  do  takiego 
działania i zakończył dyskusję.

PROJEKT UCHWAŁY –zał. nr 36

9. Sprawy organizacyjne:

9.1. Informacje bieżące dla Rady Miasta.

- kolejna, XXX Sesja Rady Miasta odbędzie się 26 stycznia 2005 r.,

- 7 stycznia odbędzie się spotkanie noworoczne - wręczenie nagród za promocję 
naszego miasta 2004 r. w BOK-u,
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-  Prezydent  poinformował,  że  komisja  wybrała  nowego  Komendanta  Straży 
Miejskiej Tomasza Łuczkowskiego.

10. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

Prezydent Miasta Piotr Roman

6.1.1.dot. lamp oświetleniowych przy ulicy Wojska Polskiego 43 i 35 - będziemy 
w tej sprawie rozmawiać z wojskiem.

6.2.1. dot. parkingu przy ul. Łasickiej - parking rzeczywiście jest w złym stanie, 
sprawą się zajmiemy.

6.3.1.  dot.  dziury  na  ul.  K.  Miarki -  pan  prezydent  Stasik  dzwonił. 
Poinformowano  nas,  że  dziura  jest  załatana.  Ulica  wymaga  gruntownego 
remontu. Możemy tę sprawę przesłać do starostwa.

6.6.1.dot. sytuacji, jaka jest na ulicy Żwirki i Wigury - trzy miesiące pytałem 
dyrektora PWiK dlaczego ten remont tak długo trwa?. My nie mamy nic z tym 
wspólnego.  Droga  jest  powiatowa,  inwestor  państwowy  a  wykonawca 
prywatny. 

6.3.2. dot. „ Starówka” i jej zaplecze - temat ciągnie się dość długo. Pan radny 
J. Kowalski już dwukrotnie składał w tej sprawie interpelacje. Pani radna I. Dul 
też.  Mieszkańcy  byli  w  tej  sprawie  u  mnie  i  u  pana  prezydenta  K.Stasika. 
Dawno to można by zrobić, ale to zadanie trzeba wpisać do kolejnego etapu 
realizacji  remontów zaplecz.  Trzeba zrobić  zaplecze i  Państwo Radni  macie 
rację,  bo  zaplecze  jest  widoczne  i  jest  narażone  na  ogląd  ludzi,  którzy 
przechodzą z rynku w kierunku sanktuarium. Rzeczywiście remont zaplecza jest 
potrzebny.  Zobowiążemy  pana  prezesa  Niebieszczańskiego,  aby  się  tym 
tematem zajął,  jeżeli  chodzi  o  wywózkę  śmieci.  Natomiast  problemem  jest 
koegzystencja pomiędzy podmiotami gospodarczymi,  handlowymi a osobami 
prywatnymi.  Jedni  zarzucają  drugim,  że  ci  wrzucają  śmieci  do  ich kubłów.. 
Jedynym rozwiązaniem jest zamykanie śmietników, ale w wielu miejscach się 
to  nie  sprawdziło.  Trzeba  zatem będzie  oddzielić  te  miejsca  do  wyrzucania 
śmieci.
Może trochę problem rozwiąże Straż Miejska. Może iluminacja spowoduje, że 
będzie  troszeczkę  bezpiecznej,  ale  generalnie  trzeba  zastanowić  się  nad 
modernizacją zaplecza w całości a w tej chwili posprzątania i wycięcia drzew 
owocowych, o których wcześniej mówił pan radny J. Kowalski.

6.4.2. dot. gromadzących się uczniach w celu palenia papierosów - zwrócimy 
się do pani Dyrektor w tej sprawie, ale problem rozwiąże się sam ponieważ 
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Gimnazjum nie będzie. Gimnazjum w czasie wakacji zostanie przeniesione na 
ulicę  Jana  Pawła  II.  Pani  naczelnik  Boratyńska  przekaże  dyrektorowi,  by 
zwrócił uwagę ten problem. 
6.5.1. dot. interpelacji roku ubiegłego - radny złożył kompleksową interpelację, 
żeby pamiętać o interpelacjach z roku ubiegłego. Zapewniamy o tym, że cały 
czas  pamiętamy o  tych  interpelacjach  i  będziemy się  starali  w jakiś  sposób 
ukierunkować naszą politykę i jej zaspakajanie. 

6.7.2.  dot.  przekształcenia  użytkowania  wieczystego  w  prawo  własności- 
każdemu  przysługuje  możliwość  płatnego  przekształcenia.  Można  było  to 
zrobić po wpłaceniu najczęściej 25% wartości. Wiele osób w Polsce liczy na to, 
że zostanie uwłaszczona, ale nieodpłatnie. Sytuacja prawna jest taka, że panuje 
ogromny  chaos  w  zakresie  możliwości  przekształcenia  prawa  użytkowania 
wieczystego w prawo własności. Są dwie ustawy i przepisy zostały zaskarżone 
przez  gminy.  Jest  to  sprawa  problemowa.  Bo,  idąc  na  rękę  mieszkańcom, 
przekształcając  nieodpłatnie  za  jeden procent,  niekoniecznie  dobrze  zrobimy 
gminom, które czerpią dochody z tytułu użytkowania wieczystego i nie zawsze 
przekształcenie osobie, która znajduje się w trudnej sytuacji opłaca się, bo ta 
osoba zbędzie tę własność. Co będzie, to zobaczymy. Są projekty daleko idące i 
bardziej zachowawcze. Musimy się do tego przygotować. 

Z-ca Prezydenta Miasta Karol Stasik

6.7.1. dot. Fundusz Poręczeń Kredytowych - od ostatniej sesji zmieniło się tyle, 
że w tej chwili jest już podpisana umowa z bankiem kredytującym, z Dominet 
bankiem i w trakcie ostatnich negocjacji jest treść porozumienia podobnego z 
BGŻ -em. Miejscowe oddziały tych instytucji  są  za  podpisaniem umów, ale 
decyzje podejmują na wyższych szczeblach, dlatego to tak długo trwa. 

6.4.1.  w  sprawie  zamknięcia  przejazdu  drogą,  znajdującą  się  na  zapleczu 
budynków  przy  ul.  Cieszkowskiego  -  Zwróciliśmy  się  do  zarządcy  dróg 
krajowych  o  ustawienie  znaku  zakazu  skrętu,  ale  otrzymaliśmy  odpowiedź 
negatywną w związku z tym podjęliśmy decyzję, że postawimy mały szlabanik 
z kluczami dla straży pożarnej. Inni nie będą mogli tędy przejechać.

Radna Grażyna Zbieg - zapytała, kto jest Prezesem Funduszu Poręczeń 
Kredytowych i gdzie będzie się mieścić Straż Miejska?

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Karol  Stasik - poinformował,  że  pan  Krzysztof 
Becla. Straż Miejska będzie się mieścić przy ul. Mikołaja Brody, w obiekcie 
gdzie  dawniej  był  ADM,  a  docelowo  na  zapleczu  warsztatowym  w  głębi 
podwórza.( po adaptacji).
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Przewodniczący Rady Miasta z okazji zbliżającego się końca roku złożył 
podziękowania  w  imieniu  własnym  i  radnych  dla  pana  Prezydenta,  panów 
Zastępów  Prezydenta,  pana  Sekretarza,  pani  Skarbnik  i  wszystkich 
pracowników Urzędu Miasta za dobrą współpracę i złożył życzenia noworoczne 
na 2005 r.

 Wobec  wyczerpania  porządku  obrad,  Przewodniczący  Rady  Miasta 
zamknął XXIX sesję Rady Miasta Bolesławiec.

Protokołowała:

Małgorzata Majdańska

MM/DZ
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